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فريدون حسن

 نیاز ورزش 
به مدیران جوان، متعهد و متخصص

اس��تفاده از نیروهای جوان و متخصص در هر زمینه ای می تواند باعث 
رشد و ترقی و در نهایت دستیابی به موفقیت شود. این مسئله حقیقتی 
انکار ناپذیر است که البته اجرای آن از سوی مسئولان، شجاعت و درایت 
خاص خود را می طلبد. ایران اسلامی در 44 سالی که پشت سر گذاشته 
هرگاه به جوانان متعهد و متخصص خ��ود اعتماد کرده، نتیجه گرفته 
اس��ت. میدان ورزش هم جدای از این قاعده نیست، اما چنبره برخی 
افراد در ارکان تصمیم گیری ورزش کشور باعث شده این میدان کمتر 
در اختیار جوانان متعهد و متخصص قرار گیرد. نمونه بارز این اتفاقات 
را می توان در دو انتخابات انجام ش��ده دید؛ اولی انتخابات کمیته ملی 
المپیک و دومی انتخابات فدراسیون فوتبال. نتایج کاملًا مشخص است، 
در اولین انتخابات نام محمود خسروی وفا از صندوق بیرون آمد، مدیری 
که در کمیته ملی پارالمپیک  خوب کار کرده و نتایج ورزشکاران جانباز 
و معلول هم حکایت از همین موضوع دارد، اما همه خوب می دانیم که 
روش و نوع کار کمیته ملي المپیک با پارالمپیک تفاوت هاي اساس��ي 
دارد و شاید مدیر پا به سن گذاشته ای چون خسروی وفا نتواند از عهده 
آن برآید. طبیعی اس��ت که قضاوت در این مورد خیلی زود اس��ت، اما  
می شد در این زمینه از مدیران جوان تر بهره برد و در کنار آنها از تجربه 

مدیران لایقی چون خسروی وفا هم استفاده کرد.
در خصوص فدراسیون فوتبال اوضاع وخیم تر از این حرف هاست. مافیای 
حاکم بر فوتبال سال هاست که اجازه نفس کشیدن به دیگران را نمی دهد. 
آنها صندلی ریاست را فقط برای خود می خواهند و بس و اگر در راه رسیدن 
به این خواسته حتی احساس خطر کنند به راحتی زیر میز می زنند و همه 
چیز را برهم می ریزن��د. انتخاب مهدی تاج به عنوان رئیس فدراس��یون 
فوتبال نمونه بارز این مسئله است. تاج با کارنامه ای مشخص و پرتخلف 
دوباره به مسند ریاس��ت فدراسیون فوتبال رس��ید. رئیسی که هیچگاه 
فراموش نمی کنیم با ناراختی قلبی راهی بیمارستان شد و بنا به توصیه 
پزشکان باید از فوتبال و هیجانات آن دوری می کرد، اما »حب ریاست« 
چنان بود که تاج را دوباره  برگرداند و در این راه بقیه دوس��تان پا به سن 
گذاشته هم برگشتند تا جایی که  حالا قنبرزاده نایب رئیس دوم فدراسیون 
فوتبال خود مدعی است که میانگین سنی تنها چهار عضو هیئت رئیسه 
با جمع کل 240 می شود، یعنی 60 س��ال و جالب تر اینکه مدعی است 

240 سال تجربه به هیئت رئیسه فوتبال اضافه شده است!
سؤالی که در این بین باید از جناب نایب رئیس پرسید، این است که اولاً 
چگونه تمام سال های عمر اعضا را به پای تجربه اندوزی زده اید، در ثانی 
همه خوب می دانیم که حاصل حضور این 240 سال تجربه در فوتبال 
تاکنون چه بلاهایی سر این رشته و بیت المال آورده است، پس حضور 
مجدد آنها در فوتبال نه تنها جای شکرگزاری ندارد که باید نگران هم 

بود بابت اتفاقات تلخی که حتماً دوباره روی خواهد داد.
اینجاست که بحث جوانگرایی و بهره گیری از قدرت مدیریت و توانایی 
جوانان دوباره پیش می آید. نه تنها فوتبال که کل ورزش کشور نیازمند 
تفکر نو و جوان است. تفکری با  برنامه ای تازه، تفکری که استفاده از آن 
شجاعت و گذشت می خواهد که متأس��فانه همین دو فاکتور مهم در 
مسئولان ورزش کشور دیده نمی شود. مسئولانی که نه شجاعت کنار 
کشیدن را دارند و نه گذشت آن را تا دودستی صندلی های ریاست بر 

ورزش را بچسبند.

به روزهای اوج برمی گردیم

وحید عبداللهی، سرمربی تیم تکواندوی نوجوانان پس از کسب 
عنوان قهرمانی آس��یا گفت: »مطمئن باشید با حفظ این بچه ها، 
تکواندوی ما به روزه��ای اوج خود بازمی گردد. رقابت ها بس��یار 
حساس شده بود، اما بچه ها واقعاً خوب کار کردند و حتی توانایی 
کسب مدال های طلای بیشتر را هم داشتند. در روز اول باید چهار 
مدال طلا کسب می کردیم، اما متأسفانه بچه ها از نظر تجربی کم 
آورند و این مشکلی است که همیشه بوده است. برخی بازیکنان 
نوجوانان ما برای اولین بار س��وار هواپیما   می شدند و این موضوع 
گریبانگیر بچه های رده های پایه تمام رش��ته های ورزشی است. 
باز هم خدا را شکر توانس��تیم نتیجه قابل قبولی را رقم بزنیم و از 

قهرمانی دو دوره پیش دفاع کنیم.«

نماینده همه فدراسیون ها هستیم

علی قارداش��ی، عضو هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک گفت: ما 
نماینده همه فدراسیون ها هستیم و توسط آنها نیز انتخاب شده ایم، 
پس وظیفه داریم بهترین تصمیمات را برای بهبود شرایط ورزش 
کشور بگیریم. ما باید به ش��کلی عمل کنیم که بتوانیم در پیشگاه 
خدا پاسخگو باشیم و با وجدان بتوانیم از تصمیماتمان دفاع کنیم. 
معتقدم شرایط باید به گونه ای باشد که اعضای هیئت اجرایی هوای 

همه فدراسیون ها را داشته باشند، نه فدراسیون خودشان را.«

دنیا حیدری 

فرصت سوزي استقلال و حاشیه های تازه

 خودشیفتگی ساپینتو
 صدای همه را درآورد 

هفته چهارم رقابت های لیگ برتر عصر روز گذشته با برگزاری چهار دیدار 
آغاز شد که طی اتفاقی جالب توجه نتیجه هر چهار بازی با تساوی به پایان 

رسید. البته در این بین استقلال هم صدرنشینی را از دست داد. 
تس��اوی برابر نفت مسجدس��لیمان آن چیزی نبود که هواداران استقلال 
انتظارش را داشتند، خصوصاً که آبی پوشان پایتخت به واسطه این نتیجه 
صدر جدول را هم از دست دادند! باخت مقابل سپاهان در هفته نخست توجیه 
داشت، نه فقط چون ساپینتو تازه وارد به شناخت چندان خوبی از یارانش 
دست نیافته بود که سپاهان هم حریف قدرتمندی بود که می توانست هر 
تیمی را به چالش بکشد و به زانو درآورد. اما تساوی برابر نفت مسجدسلیمان، 
آن هم بعد از دو برد پی در پی، توجیهی برای مدافع عنوان قهرمانی نداشت. 
میزبان آبی پوشان پایتخت در هفته سوم، این فصل را با بردی پرگل مقابل 
مس کرمان آغاز کرد و هفته گذشته نیز یک تس��اوی از هوادار گرفته بود، 
اما گرفتن امتیاز از استقلال نتیجه قابل قبولی برای شاگردان مهاجری بود. 
نتیجه ای که ساپینتو را وادار به بیان حرف های جنجالی کرد و داد همه را 
درآورد. ساپینتو درست در روزی که تیمش موفق به باز کردن دروازه حریف 
نشد و به کسب تساوی بدون گل در مسجدسلیمان رضایت داد، در واکنش به 
انتقادها از عملکرد استقلال گفت که تیمش نسبت به سال گذشته بهتر بازی 
می کند: »نتیجه رقم خورده برای ما مطلوب نبود، چراکه به دنبال کسب هر 
سه امتیاز بازی بودیم. با این وجود هیچ ناهماهنگی ندیدم. به نظرهای مطرح 
شده احترام می گذارم و منکر نمی شوم که تمام کنندگی خوبی نداشتیم که 
امیدوارم این مسئله را بهبود ببخشیم. با این وجود نمی توان این موضوع را 
نادیده گرفت که سال گذشته استقلال فقط دفاع و از تک موقعیت ها استفاده 
می کرد، اما الان دارد بازی می کند. نیاز به زمان داریم تا به کیفیت مورد نظر 
خود دس��ت پیدا کنیم. از عملکرد بازیکنانم راضی هستم، اما به گل دست 
پیدا نکردیم. ما مهاجمان قابل توجهی داریم و فرصت های زیادی داشتیم. 
در مسیر درستی قرار گرفته ایم و این فضا را داریم که پیشرفت کنیم و این 

مسئله را ادامه خواهیم داد.« 
         

پیکان که بعد از شکس��ت پرگل مقابل مس کرمان هفته گذش��ته نفت 
مسجدسلیمان را شکس��ت داده بود، این هفته از پس نساجی مازندران 
برنیامد و به تس��اوی بدون گل برابر یاران مطه��ری رضایت داد. دیداری 
که با جنجال داوری همراه بود. در این دیدار پس از برخورد علی شجاعی 
با دروازه بان پیکان، داور اوت اعلام کرد اما در پی مش��ورت با کمک خود 
پنالتی گرفت. تصمیمی که با اعتراض اعضای تی��م پیکان، بازی را برای 
دقایقی متوقف کرد، اما داستان زمانی جالب توجه شد که قاضی میدان در 
مشورت دوباره با کمک خود تصمیمش را عوض کرد و جای پنالتی ضربه 
دروازه اعلام کرد و این بار صدای حریف درآمد! این اتفاق دلیل خوبی بود 

تا مطهری، سرمربی نساجی داور را به باد انتقاد بگیرد!
         

مصاف پیکان- نساجی که با تساوی بدون گل خاتمه یافت تنها بازی جنجالی 
نخس��تین روز هفته چهارم نبود و مصاف ملوان با ذوب آهن نیز با جنجال 
داوری همراه بود. در دقیقه ۳۳ این مس��ابقه داور برخورد بین گلر ملوان و 
مهاجم ذوب آهن را پنالتی اعلام کرد که این تصمیم با واکنش تند مازیار زارع 
همراه شد و او برای دقایقی تیمش را از زمین بیرون کشید. زارع همچنین بعد 
از بازی با انتقاد شدید از قضاوت داور تأکید کرد که او تمرکز لازم را نداشت و 
با اشتباهاتش تأثیرات منفی زیادی روی بازیکنان او گذاشت. در نهایت این 
دیدار جنجالی نیز با تساوی یک - یک به پایان رسید.اما در روزی که همه 
تیم ها به تساوی رضایت دادند، شاگردان قلعه نویی نیز در همین مسیر گام 
برداشتند تا دربی کرمان هم با تس��اوی 2-2 به پایان برسد. این سومین 
تساوی پی در پی گل گهر سیرجان است، نتیجه ای که بی شک نمی تواند 

رضایت هواداران این تیم و مدیرانش را در پی داشته باشد.
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فوتبال ایران یک 

شیوا   نوروزی
   گفت و گو

انتخابات سخت و 
پرحاشیه را پشت 
سر گذاشته و با اینکه رئیس جدید فدراسیون 
از دیروز کارش را رسماً شروع کرده، اما بعید 
است به این زودی ها ساختمان خیابان سئول 

رنگ آرامش به خود ببیند.
مجمع فدراس��یون در حالی برگزار شد که هنوز 
هم افکار عموم��ی از حضور و پی��روزی تاج در 
انتخابات متعجب  است. کسی که کارنامه کاریش 
در مدیریت فوتبال پر از ناکامی، زیر سؤال بردن 
منافع ملی و به خط��ر انداختن آین��ده فوتبال 
کشور است، دوباره بر صندلی ریاست تکیه زده و 
این بار با شعار بازگرداندن کارلوس کی روش به 
ایران رأی اعضای مجمع را به دست آورده است. 
فدراسیون مشکلات ریز و درشت بسیاری دارد 
و تاج برای رسیدگی به تمامی آنها دو سال و نیم 
فرصت دارد. با این  حال در پیش بودن جام جهانی 
و وعده برکناری اسکوچیچ فعلًا تمام حواس ها را 

به خود جلب کرده است. 
    نگرانی نسبت به آینده

اهالی فوتبال و همچنین مردم بابت بازگش��ت 
دوباره متهم اصلی ویلموتس گیت به فدراسیون 
فوتبال نگران هستند. س��ایه سوءمدیریت های 
پرتع��داد در زمان حض��ور تاج هنوز روی س��ر 
فدراس��یون اس��ت. در این اوضاع کارشناس��ان 
نس��بت به آینده این رش��ته هش��دار می دهند. 
رسول کربکندی یکی از پیشکسوتانی است که 
روی این موضوع تأکی��د دارد. این مربی فوتبال 
در گفت وگ��و با »ج��وان« ابراز امی��دواری کرد 
روزی امید به فوتبال کشور بازگردد: »تاج تجربه 
زیادی در مدیریت فوتبال دارد. امیدواریم با یک 

تفکر و برنامه جدید و انتخاب یاران به روزتر وارد 
گود شده باش��د. از الان نمی توان خیلی آینده را 
پیش بینی ک��رد. امیدواریم او از گذش��ته درس 
گرفته باشد. در س��طح جامعه خیلی ها رویکرد 
مثبتی نس��بت به انتخاب مجدد ت��اج ندارند و 
امیدی ه��م نمی توانند به آینده فوتبال داش��ته 
باشند. در هر صورت او برای دو سال و نیم آینده 
رئیس فدراسیون خواهد بود. امیدواریم قدم های 
مثبتی برای فوتبال برداشته شود و فوتبالمان از 
به هم ریختگی نجات یابد. متأسفانه فدراسیون 
با کوهی از مش��کلات دس��ت  به گریبان است. 
مدیریت فدراس��یون باید تلاش کند این رشته 
را نجات دهد و آرامش را به فوتبال و هوادارانش 
برگرداند. شرایط به حدی بحرانی است که همه 
نسبت به آینده فوتبال احساس نگرانی می کنند. 
در تمامی زمینه ها با مشکلات گسترده ای مواجه 
هستیم، از بحث مالی و بدهی های سنگین گرفته 

تا حذف سرخابی ها و وضعیت بغرنج تیم ملی.«
   تصمیم غیرمنطقی 

کربکندی در ادامه با اشاره به تصمیمات عجیب  
و غری��ب در فوتبال ای��ران در خصوص ش��عار 
انتخاباتی تاج مبنی  بر برکناری اس��کوچیچ و به 
خدمت گرفتن دوباره کی روش اظهار داش��ت: 
»جام جهانی در پیش اس��ت. پیش از انتخابات 
مه��دی ت��اج، ش��عارهایی در خص��وص تغییر 
کادرفنی داده می شد و نمی دانیم این شعارهای 
انتخاباتی کدامش به مرحله اجرا درخواهد آمد. 
نظر ش��خصی من این اس��ت که تغییر سرمربی 
اصلًا کار درستی نیست. البته مدیران فدراسیون 
سیاسی هس��تند و افکار سیاسی نیز در کارشان 
دخیل است. اگر من جای آنها بودم به هیچ وجه 
کادرفنی را تغیی��ر نمی دادم، چراک��ه تیم ملی 

اگر با اس��کوچیچ در جام جهان��ی نتیجه نگیرد 
دس��تپخت مدیریت قبل تلقی می شود و تاج و 
دوستانش مسئولیتی نخواهند داشت، ولی اگر 
کی روش بیاید و تیم نتیجه نگیرد همه مشکلات 
و مس��ئولیت ها متوجه رئیس جدید فدراسیون 
خواهد بود. تغییر س��رمربی به هیچ وجه در این 
مقطع زمانی منطقی نیس��ت، از ما گفتن است 
و از بقی��ه نش��نیدن! در فوتبال م��ا اتفاقاتی رخ 
می دهد که هیچ جای دنیا اتف��اق نمی افتد. در 
واقع رکورددار اتفاقات عجیب  و غریب فوتبالی 
در سطح بین المللی هستیم. اینکه سه ماه قبل از 
جام جهانی به فکر انتخاب سرمربی جدید بیفتند 
در نوع خود منحصر به فرد است. بالاخره سرمربی 
برنامه ریزی کرده، ب��ازی تدارکاتی برنامه ریزی 
شده و همه اینها با رفتن اسکوچیچ به هم خواهد 

ریخت.«
   تلاش برای اتحاد

پیشکس��وت فوتبال ایران بازگردان��دن اتحاد و 
یکدلی را یکی از وظایف مهم س��رمربی تیم ملی 
عنوان کرد: »این شانس را داریم که جام  جهانی 
میدان ارزش��مندی برای همه بازیکنان باشد تا 
بتوانند خودش��ان را در عرصه بین المللی ثابت 
کنند و به تیم ه��ای مطرح خارج��ی و بزرگ تر 
ترانسفر شوند. هر اتفاقی بیفتد باز هم بازیکنان 
نگران وضعیت خودش��ان خواهند بود، حالا چه 
اس��کوچیچ بماند، چه کی روش بیاید. این هنر 
آن کسی اس��ت که هدایت تیم ملی را در دست 
داشته باش��د تا بازیکنان را با همفکری و اتحاد 
پیش ببرد. این یک��ی از کارهای مهم پیش روی 

فدراسیون است.«
   ارتباطات غیرورزشی

کربکندی معتقد است رئیس جدید فدراسیون 

با ارتباطات غیرورزش��ی ش��اید بتواند بخشی 
از مش��کلات فوتبال را مرتفع کند: »در اینکه 
مدیران فدراس��یون ارتباطات سیاسی دارند 
شکی نیس��ت، به خاطر همین روابط برای من 
مش��خص بود که تاج رئیس می ش��ود، چراکه 
اگر قرار نب��ود در انتخابات پیروز ش��ود اصلًا 
وارد گود نمی ش��د. خ��ود فوتبال ب��ه تنهایی 
نمی تواند ای��ن  همه مش��کل را مرتفع کند. از 
این رو ش��اید تاج ب��ا ارتباطات غیرورزش��ی و 
سیاسی بخشی از مش��کلات را حل کند.« وی 
در پایان صحبت هایش به اهمیت جام جهانی و 
حفظ کادر فعلی تیم ملی اشاره داشت: »قطعاً 
تیم ملی با توج��ه به زمان ان��دک باقیمانده تا 
جام جهانی قطر، باید اولویت اول فدراس��یون 
باش��د. باید سروس��امانی به تی��م داد. اگرچه 
هیچ اعتقادی به برکناری اس��کوچیچ ندارم، 
اما اگر قرار اس��ت تغییراتی اعمال شود همین 
امروز هم دیر است و باید هرچه زودتر تکلیف 
تیم ملی را مشخص کرد. باز هم تأکید می کنم 
شخصاً تغییر در این برهه را قبول ندارم و حتی 
نظر اکثریت مردم هم حفظ کادر فعلی تیم ملی 
است. ما که قرار نیس��ت قهرمان جهان شویم، 
قرار است در جام جهانی حضوری آبرومند را در 
قطر تجربه کنیم. منتها ایرانی ها سال هاس��ت 
آرزو دارند به مرحله بعد صع��ود کنیم. قاعدتاً 
س��رمربی جدید ه��م ک��ه بیای��د کار زیادی 
نمی تواند انجام دهد، به  ویژه الان که لیگ هم 
شروع شده و بازیکنان درگیر بازی ها هستند. 
آن زمان که کی روش چند س��ال در تیم ملی 
بود ساختار دفاعی قدرتمندی داشتیم، ولی با 
رفتن و تغییر آدم ها در این زمان کم نمی توان 

انتظاری از سرمربی آینده داشت.«
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رونمایی از دیوارنگاره جهان پهلوان
در هیاهوی برگزاری دو 
انتخابات مهم ورزش کشور، 
یعنی انتخابات ریاست کمیته 
مل��ی المپیک و انتخابات ریاس��ت 
فدراس��یون فوتبال، پنجم شهریور ماه 
روز کشتی گذش��ت. روزی که به مناسبت 
تولد جهان پهلوان تختی در تقویم کش��ور روز 
کش��تی نام نهاده ش��ده تا با پاسداشت مرام و 
منش این پهلوان تکرار نش��دنی ورزش ایران 
شرایطی فراهم شود تا در حاشیه های روزافزون 
ورزش حداقل نگاهی به مرام تختی و مردمداری 
او شود. هرچند همین یک روز هم در حاشیه  و 

سروصداهای کاذب ورزش گم می شود!
دیروز و پس از گذشت چهار روز از روز کشتی 
و با فروکش کردن س��روصداهای دو انتخابات 
ورزش فرصتی دس��ت داد تا مراسم رو نمایی 
از دیوارن��گاره جهان پهل��وان غلامرضا تختی 
در محله ش��وش تهران برگزار شود.  مراسمی 
با حض��ور رضا صی��ادی مدیرعامل س��ازمان 
زیباس��ازی ش��هر تهران، امیر یزدی شهردار 
منطق��ه 12، علیرضا دبیر رئیس فدارس��یون 
کشتی و جمعی از مسئولان و مردم. مراسمی 
که حتی اطلاع رسانی درستی هم در خصوص 
آن صورت نگرفت تا باز همه چیز خیلی ساده 
و بی سروصدا برگزار شود و خیلی ها اصلًا از آن 

باخبر نشوند.
غلامرضا تختی، زاده جنوب ش��هر تهران بود. 
کار خوبی که س��ازمان زیبا سازی شهر تهران 
انجام داد رونمایی از دیوارن��گاره او در یکی از 
محروم ترین نقاط پایتخت بود. هرچند رئیس 
فدراسیون کشتی مدعی است که باید تصویر 

تختی در یک جای خوب ش��هر طراحی شود! 
اما هم علیرضا دبیر و هم بقیه مسئولان ورزش 
کشور که مدعی هستند از مرام و منش تختی 
الگوبرداری می کنند باید بدانند که  حضور در 
بین مردم، تختی را »تختی« کرد و اصولاً این 
مردم رنج کشیده جنوب شهر هستند که تختی 
را هم بیشتر می شناسند و هم اینکه از خودشان 
می دانند. بنابراین چه جایی بهتر از جنوب شهر 

برای رونمایی از دیوارنگاره تختی.
علیرضا دبیر، رئیس فدراس��یون کش��تی در 
این مراس��م با اش��اره به خصوصیات اخلاقی 
و من��ش پهلوان��ی تخت��ی گف��ت: »پ��درم 
می گفت نانی که سر س��فره ماست به برکت 
آقاتختی اس��ت، چراکه او پدر من را س��ر کار 
 برد و پ��درم همیش��ه دنباله رو تخت��ی بود.«

رئیس فدراسیون کش��تی با تشکر از سازمان 
زیباس��ازی تصریح کرد: »امی��دوارم در این 
مسیر باش��ید و دعا کنید ما هم در این مسیر 

باش��یم. البته نباید به دنب��ال تبلیغات برای 
خود باشیم و کس��انی که می خواهند کاندیدا 
ش��وند مدام می گویند ای��ن کار را می کنم یا 
فلان کار را انجام می دهم، نیازی به این کارها 
نیست. یکی از قهرمانان نقد کرده بود که چرا 
فدراسیون کش��تی برای روز آقا تختی کاری 
نمی کند. اولاً من و آن آقا کس��ی نیستیم که 
برای تختی کاری کنیم. س��ال های گذشته با 
برگزاری یک مراسم و دعوت از چند سلبریتی 
کار تبلیغاتی می کردند تا خودش��ان را با نام 
تختی گنده کنند. امس��ال بالای ۵00 ش��هر 
ب��رای روز کش��تی و تولد آقاتختی مس��ابقه 
گذاش��تند. ما باید این کارها را انجام دهیم تا 
 کش��تی و جامعه آن بزرگ و گسترده شود.«

رئیس فدراسیون کشتی با اشاره به روحیات 
مذهبی و اعتقادات قوی جهان پهلوان تختی 
با رد شایعه خودکشی او ادامه داد: »آقا تختی 
هر وقت حالش بد بود به کربلا می رفت. اینها را 

باید بولد و بزرگ کنیم. اسم نمی آورم اما باید 
آن دنیا جواب بدهند. آن قهرمانی که با تفکر 
خراب، بحث خودکش��ی تختی را مطرح کرد 
باید جواب بدهد. صددرص��د می گویم او این 
کار را نکرد. کس��انی که این حرف را می زنند 
یک درصد احتمال بدهند تخت��ی این کار را 
 نکرده، آن دنیا جواب او را چگونه می دهند.«

علیرضا دبیر با اشاره به این موضوع که خیلی ها 
می خواهند با سوءاس��تفاده از نزدیک ش��دن 
به کش��تی ب��رای خودش��ان وجهه درس��ت 
کنند، خاطرنشان کرد: » هیچ وقت نتوانستم 
به ای��ن جواب برس��م ک��ه کش��تی بزرگ تر 
اس��ت یا تختی. خیلی ها به کش��تی و ورزش 
می چس��بند تا خودش��ان را گنده کنند، اما 
من هنوز به ای��ن جواب نرس��یدم که تختی 
بزرگ تر اس��ت یا کشتی. از مراس��م رونمایی 
و ای��ن کارها خوش��م نمی آید، اما ب��رای این 
مراس��م خیلی دوست داش��تم حضور داشته 
باشم. همه از کش��تی خاطره دارند یا کشتی 
گرفته ان��د. ۸2 درصد مدال ه��ای مملکت ما 
را کش��تی آورده و بقیه رش��ته ها 1۸ درصد 
 مدال گرفته اند که البته این خوب نیس��ت.«

رئی��س فدراس��یون از مدیرعامل س��ازمان 
زیباسازی خواست، تصویر خوبی از آقا تختی 

در یک جای خوب شهر طراحی شود.
رضا صیادی، مدیرعامل س��ازمان زیباسازی 
شهر تهران نیز در این مراسم گفت: »امیدواریم 
با انتشار تصویر قهرمانان، مرام این بزرگان را در 
سطح شهر تکثیر کنیم و از اینکه توانستیم با 
رونمایی از دیوارنگاره جهان پهلوان تختی در 

این جهت گام برداریم، بسیار خوشحالیم.«

دبیر: 500 شهر برای 

روز کشتی مسابقه 

گذاشتند

حامد قهرمانی
      بازتاب

تعلیقی در کار نیست 
فیفا مي گوید شخص اول فدراسیون است، 
شخص دوم من هستم، شخص سوم دیگر 
نباید هیچ فش��اری از ب��الا وارد کند برای 
انجام یک کار. به همین دلیل در اساسنامه 
آمده که نباید فدراس��یون ها فشار توسط 
هیچ شخص ثالثی را بپذیرند. حالا با توجه 
به اینکه تمام اتفاقات در خود فدراس��یون 
رخ داده است، یعنی دبیرکل گفته مجمع 
انتخاباتی فدراسیون باید لغو شود، هیئت 
رئیس گفته بود که مجمع باید برگزار شود، 
شخص ثالثی وجود نداشته که بخواهد فشاری وارد کند. پس چیزی به اسم 
تعلیق وجود نداشت. متأسفانه تعلیق یک موضوعی است که در دهان برخی 
افتاده است، اما معنا و مفهوم آن را هم نمی دانند چیست و حتی نمی دانند 
چه مواقعی از آن استفاده می شود. در این بین کامرانی فر می گوید به من 
مدارکی در خصوص تخلف یکی از کاندیداها داده شد که من آن را به کمیته 
بدوی دادم، اما کمیته بدوی عکس العملی نشان نداد، به همین دلیل مجمع 
را متوقف کردم. هیئت رئیسه و اشخاصی که تاریخ مجمع را تعیین کرده 

بودند به این نتیجه رسیدند که مجمع باید برگزار شود. 
مسئله مهمی که در این بین وجود دارد، این است که داشتن پرونده باز 
برای انتخابات فیفا همیشه ممانعت برای نامزدها ایجاد می کند. این جزو 
مقررات انتخابات فیفاست. دلیل آن هم این است که فیفا با 211 کشور 
ارتباط دارد و نمی داند سرنوشت پرونده های باز نامزدها در این 211 کشور 
چه خواهد شد، به همین دلیل معتقد اس��ت که کسی نباید با پرونده باز 
وارد انتخابات ش��ود. اما در ایران اینگونه نیست و ما در مقررات انتخابات 
خودمان چیزی به عنوان پرونده باز نداریم. ما می گوییم اش��خاص باید 
فاقد سوءپیشینه کیفری باشند. وقتی از مراجع قضایی برگه ای می آورید 
که ثابت می کند پیشینه کیفری مؤثر ندارید، یعنی منعی برای فعالیت 
اجتماعی شما وجود ندارد. این موضوع در راستای اصل ۳7 قانون اساسی 
است. این اصل می گوید اساس بر برائت است، هیچ کس مجرم نیست، مگر 
اینکه جرم او در دادگاه صالح ثابت شده باشد. اصل ۳7 می گوید که پرونده 
باز مانع فعالیت اجتماعی افراد نیست. پس آنچه در رابطه با پرونده باز گفته 
می شود مخصوص به فیفاست که به اسناد و مدارک نامزدهای 211 کشور 
دسترسی ندارد، اما در کش��ور ما چون اصل در برائت است، فقط به برگه 
سوءپیشینه اتکا می شود، یعنی پس از تأیید صلاحیت توسط نهادهای 
چهارگانه بیرون و ارائه برگه سوءپیشینه کیفری می توان از خدمات یک 
نامزد استفاده کرد و از آنجایی که انتخابات براساس انتخابات ایران برگزار 
می ش��ود، فیفا در این مقوله دخالتی ندارد و برای این ارگان تنها دخالت 

شخص ثالث است که اهمیت دارد و می تواند آن را حساس کند. 

هوشنگ نصیرزاده

کارشناس حقوقی
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میدان ورزش علاوه بر هیجان هاي برد و باخت و لذت 
کري خواني هایش، شاهد لحظات بزرگ و تأثیرگذار 
احساس�ی و نوع دوس�تی و مهربان�ی ه�م هس�ت. 
ورزش�کاران بزرگ جهان خ�وب می دانن�د که نزد 
هواداران ش�ان از چه جایگاه و منزلتی برخوردارند، 
حالا اگر این هوادار با مش�کل جس�می ه�م روبه رو 
باش�د، آن وقت دیگر ماجرا به کل�ی متفاوت خواهد 
بود. مانند اتفاقی ک�ه در جری�ان دیدارهای پنجره 
چهارم انتخابی جام جهانی بسکتبال در اروپا و بازی 
یونان و بلژیک رخ داد. جایی که یانیس آنتتوکومپو، 
س�تاره تیم ملی یونان و لیگ NBA بع�د از برتری 
تیمش مقابل بلژیک ب�ا حرکتی زیب�ا پیراهن امضا 
شده خود را به تماشاگر معلول بازی اهدا کرد و باعث 
خوشحالی او شد. حرکتی که از دید دوربین ها پنهان 
نماند تا خنده های به یاد ماندنی تماشاگر معلول این 

بازی برای همیشه ثبت و ضبط شود.

شادی به یاد ماندنی هوادار معلول
قاب

بررسی نگرانی های پیشکسوتان و مردم نسبت به آینده فوتبال ملی در جام جهانی در گفت وگوی » جوان« با رسول کربکندی


